
Protokół Nr L/2022 

Rady Miejskiej w Dobrym Mieście 

odbytej w dniu 10 lutego 2022 r. w sali spotkań Centrum Kulturalno-Bibliotecznego                                         

w Dobrym Mieście, przy ul. Górnej 1A 

 

 

Obrady trwały od godz. 1500 do godz. 2140 

  
 

Obecni radni wobec załączonej listy obecności 

- 13 radnych. 

 

W obradach sesji uczestniczyli: Burmistrz Dobrego Miasta i jego zastępca, pracownicy Urzędu 

Miejskiego, radni powiatu olsztyńskiego z panem starostą, prezesi spółdzielni mieszkaniowych 

oraz inni zaproszeni goście. 

 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przedstawieni tematu dotyczącego budowy i usytuowania Punktu Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych w Dobrym Mieście. 

4. Informacja Burmistrza dotycząca planów, zamierzeń i podejmowanych działań 

dotyczących budowy i usytuowania Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych. 

5. Zamknięcie obrad. 

 

 

Ad.1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.   

 

Pan Ryszard Łańko Przewodniczący Rady Miejskiej w Dobrym Mieście o godz. 15.00 

otworzył L - ą sesję Rady Miejskiej w Dobrym Mieście, zwołaną na wniosek grupy radnych                      

w trybie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity 

Dz. U. z 2021 r., poz. 1372) i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości oświadczył, że 

zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, do którego nie zgłoszono żadnych wniosków 

i propozycji, w związku z czym przystąpiono do jego realizacji. 

 

 

Ad.3. Przedstawieni tematu dotyczącego budowy i usytuowania Punktu Selektywnej 

Zbiórki Odpadów Komunalnych w Dobrym Mieście. 
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Wprowadzenia do tematu dokonał radny Mariusz Borek, jeden z wnioskodawców z grupy 

radnych, na których wniosek została zwołana dzisiejsza sesji Rady. 

Radny Mariusz Borek przedstawił chronologię zdarzeń i spotkań odnośnie podjęcia procedury 

budowy Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w Dobrym Mieście. W związku 

z tym gwoli wyjaśnienia, niektórych wątpliwości grupa radnych postanowiła wystąpić                                    

z wnioskiem o zwołanie nadzwyczajnej sesji Rady w tym temacie. 

 

Przewodniczący Rady odnosząc się do wypowiedzi radnego Mariusza Borka poinformował, że 

planował zwołać sesję Rady w sprawie lokalizacji PSZOK, ale dopiero po przeprowadzeniu 

konsultacji społecznych z mieszkańcami, ale takich konsultacji nie było. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję: 

 

Radni w tym punkcie szeroko dyskutowali o problemach związanych z odpadami komunalnymi 

oraz o prawidłowej segregacji śmieci, która dotyczy wszystkich mieszkańców. 

 

Ponadto niektórzy radni poinformowali, że nie byli zaproszeni na spotkania z burmistrzem 

odnośnie lokalizacji PSZOK i nie wiedzieli, że rozmowy w sprawie lokalizacji trwały od lipca. 

 

Radne Joanna Wasilewska i Magdalena Kowalska poinformowały, że nic nie wiedziały                                    

o zorganizowanym wyjeździe radnych do Kartuz, gdzie funkcjonuje nowoczesny PSZOK, który 

ma powstać również w naszej gminie. Zdaniem radnych powinni zostać zaproszeni wszyscy radni, 

czyli 15 osób a nie tylko wybrani.   

 

Radna Katarzyna Włodarska podsumowała, że brak dialogu spowodował taką sytuację, że 

niektórzy radni są przeciwni lokalizacji Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych                             

w Dobrym Mieście, pomimo że PSZOK jest potrzebny. W związku z tym radna poprosiła                                

o wyjaśnienia dlaczego burmistrz nie rozmawiał z wszystkimi radnymi, z prezesami spółdzielni 

mieszkaniowych oraz z samymi mieszkańcami osiedli Za Miedzą – 1 i Za Miedzą – 2, tym 

bardziej, że PSZOK ma powstać w pobliżu tych osiedli. 

 

Radna Magdalena Kowalska zabierając głos powiedziała, że zabrakło konsultacji społecznych. 

Ponadto mieszkańcy wiedząc, co teraz się dzieje w Zakładzie Gospodarki Komunalnej, przy ul. 

Olsztyńskiej obawiają się, że taki bałagan powstanie również na terenie po byłej Warfamie tuż 

pod ich oknami. Dlatego mieszkańcy mają prawo się bać, że jak powstanie PSZOK w tym rejonie 

to zagnieżdżą się gryzonie oraz dzikie ptactwo oraz będzie roztaczać się nieprzyjemna woń. 

Radna uważa, że teren osiedla, gdzie bawią się dzieci to nie jest teren, po którym powinny jeździć 

samochody o masie kilkudziesięciu ton. W związku z tym lokalizacja PSZOK zaproponowana 

przez burmistrza jest nie do przyjęcia.    

 

Radna Zdzisława Kobylińska zabierając głos poinformowała, że temat dzisiejszej sesji nie 

dotyczy samej kwestii zasadności budowy PSZOK, bo PSZOK jest potrzebny, ale dotyczy 

lokalizacji, która nie podoba się mieszkańcom osiedla Za Miedzą 1 i 2. Ponadto podczas 

pierwszych rozmów, gdy już było wiadomo, że otrzymamy dofinansowanie na budowę PSZOK 

w wysokości ok. 5 mln zł to pierwotne plany były takie, że dojazd do PSZOK miał być od ul. 

Fabrycznej, czyli tam gdzie jest skupiona zabudowa usługowo-przemysłowa, a teraz proponuje 

się, aby cały transport przebiegał od strony ul. Łużyckiej przez osiedle na ul. Grudziądzkiej.                           

Stąd ten sprzeciw mieszkańców. Również jest sprzeciw ze strony mieszkańców  z ul. Zwycięstwa, 

Kolejowej i Słonecznej, gdyż PSZOK będzie się znajdować po sąsiedzku, czyli niedaleko ich 

domów.  
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Ad.4. Informacja Burmistrza dotycząca planów, zamierzeń i podejmowanych działań 

dotyczących budowy i usytuowania Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Dobrego Miasta Jarosław Kowalski witając na 

dzisiejszej sesji Pana Mariusza Piaseckiego przedstawiciela firmy konsultingowej ze Stalowej 

Woli, Pana Piotra Sadowskiego i Pana Macieja Głowackiego z biura projektowego Codex, 

którzy przekazali informacje dotyczące budowy funkcjonalności punktów selektywnego 

zbierania odpadów komunalnych dla jednostek samorządu terytorialnego, min. przedstawili 

ogólne informacje dotyczące koncepcji i procedury budowy PSZOK z drogą dojazdową, 

rodzaje i ilości przyjmowanych odpadów, sposoby magazynowania odpadów, zalecenia i 

wymogi lokalizacyjne (PSZOK powinien być jak najbliżej mieszkańców, z dobrym dostępem 

i przyjazny dla ludzi), obsługę PSZOK, nakłady inwestycyjne i koszty funkcjonowania 

PSZOK, edukację dotyczącą PSZOK oraz informacje dot. kącika rzeczy używanych, tzw. 

drugie życie odpadów i utworzenie ścieżki edukacyjnej PSZOK dla dzieci i młodzieży szkolnej.  

 

W tym miejscu pan burmistrz przedstawił film dotyczący drogi wjazdowej od strony osiedla                                      

w kierunku obszaru przemysłowego za torami, czyli do terenu po byłej Warfamie, gdzie ma 

powstać PSZOK. A następnie poinformował, że przy okazji budowy PSZOK zostanie też 

wykonana droga z chodnikiem, skoro ma powstać ścieżka edukacyjna dla młodzieży szkolnej. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję: 

 

Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej „Pewność” Jarosław Wolak zabierając głos 

poinformował, że jest za budową PSZOK, ponieważ PSZOK jest potrzebny, aby obniżyć opłaty 

za śmieci. Ale trzeba było najpierw zacząć od edukacji mieszkańców, czyli poinformować co 

to jest ten PSZOK i jak będzie funkcjonował, od przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami 

odnośnie planów i zamierzeń związanych z budową i lokalizacją PSZOK, a tego zabrakło ze 

strony Urzędu, stąd teraz te protesty. Poza tym zdaniem prezesa nie do przyjęcia jest dojazd do 

PSZOK przez teren osiedla, gdzie będzie przejeżdżał ciężki tabor z kontenerami.  

 

Przewodniczący Rady zabierając głos powiedział, że popiera budowę PSZOK, ponieważ 

umożliwi segregację przez mieszkańców odpadów komunalnych i składowanie ich do 

poszczególnych kontenerów, ale nie zgadza się na lokalizację PSZOK na terenie po byłej 

Warfamie. W związku z tym zaproponował, aby PSZOK powstał na terenie ZGK, przy ul. 

Olsztyńskiej. Dlatego zdaniem pana przewodniczącego obecny ZGK należy dokapitalizować, 

bo przez 3 lata nie dostał żadnych dodatkowych środków finansowych na zakup nowych 

boksów, wiat i nowej wagi.  

 

Radni w trakcie dyskusji dopytywali, czy w innych gminach gdzie postawały PSZOK-i, były 

prowadzone konsultacje społeczne, czy w PSZOK będą składowane odpady BIO i jeżeli tak to 

jak długo mogą być składowane, jakiej wielkości będą kontenery i o jakiej pojemności na 

odpady segregowane, w jaki sposób czyści się kontenery, czy będzie zakupiona waga do 

ważenia odpadów komunalnych, czy jest możliwość połączenia PSZOK z Zakładem Odpadów 

Komunalnych, czy powstaną mini PSZOK-i w różnych częściach miasta, jaka będzie płynność 

wywozu 3-4 frakcji odpadów komunalnych, czy mamy wszystkie uzgodnienia od jednostek 

decyzyjnych jak RDOŚ itp., czy w projekcie budowy PSZOK jest planowany zakup samochodu 

na akumulator z przyczepką, który będzie odbierał gabaryty i sprzęt AGD, a jeżeli nie to czy 

będzie wybudowany parking dla mieszkańców przy PSZOK, czy będzie wykonana droga 

dojazdowa do garaży, gdzie będzie ciepłownia, jeżeli na tym terenie powstanie PSZOK?  
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Na powyższe pytanie odpowiedź udzielali zaproszeni projektanci, kierownik Ref. IN Tadeusz 

Wyszyński i zastępca burmistrza Janusz Filipkowski. 

 

Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnych Kazimierz Jasiński zabierając głos 

poinformował, że przy ul. Olsztyńskiej znajduje się miejsce przeładunku odpadów 

komunalnych a nie PSZOK i skoro gmina pozyskała środki finansowe na ten cel to trzeba zrobić 

wszystko, aby je wykorzystać, bo to jest zadanie gminy a nie Spółki ZGK. 

 

Radny Powiatu Olsztyńskiego Stanisław Trzaskowski zabierając głos powiedział, że 

PSZOK w świadomości ludzi kojarzy się jako wysypisko śmieci, stąd te protesty mieszkańców. 

Dlatego należy ludzi uświadamiać, organizować konsultacje społeczne, informować o planach 

i zamierzeniach i do wyboru wskazać przynajmniej dwie lokalizacje. Gdyby były prowadzone 

rozmowy z mieszkańcami zamiast podawania sprzecznych dokumentów na Facebooku to nie 

byłoby niedomówień. Zdaniem radnego lokalizacja PSZOK na terenie po byłej Warfamie jest 

zła, ponieważ nie jest po drodze dla mieszkańców. W związku z tym, tam powinna powstać 

nowoczesna kotłownia.     

 

Burmistrz podsumowując dyskusję stwierdził, że po dwugodzinnym wykładzie na temat jak 

wygląda i funkcjonuje PSZOK, mieszkańcy osiedla oraz radni powinni pozbyć się wszelkich 

wątpliwości odnośnie szczurów, fetoru oraz wzmożonego transportu w tamtej części miasta. 

  

Radni w tym temacie nie podjęli żadnego stanowiska.  

 

Ad.5. Zamknięcie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął L-ą sesję Rady 

Miejskiej w Dobrym Mieście, dziękując wszystkim za uczestnictwo w dzisiejszych obradach. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokółowała:  

Ewa Łapiejko       

Przewodniczący 

Rady Miejskiej  

           /-/ 

Ryszard Łańko 
 

 


